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Újszeged tervezett 
tornyáról vitáznak 
SZEGED 
FOLYTATÁS AZ 1. OLDALRÓL 

Többször megírtuk: az újsze-
gedi kendergyár egykori terü-
letét a Spar Magyarország Kft. 
ingatlanberuházással foglal-
kozó cége vette meg a korábbi 
magántulajdonostól. A terület 
jogutódlással két éve a Tisza 
Park Bevásárlóközpont Kft.-é. 
A céget a várossal kötött tele-
pülésrendezési szerződése kö-
telezi, hogy ne csak 60-70 ezer 
négyzetméteres bevásárlóköz-
pontot építsen a Csanádi és a 
Kertész utca közötti telekre, 
hanem 2 milliárd forintért 
közérdekű fejlesztést is végez-
zen a saját telkén, amit utána 
átenged a városnak. Ebből a 
pénzből megépíti a Temesvári 
körút két kilométeres, kétszer 
kétsávos folytatását a terve-
zett déli Tisza-hídig és a terve-
zett temesvári vasútvonalig 3 
körforgalommal. Arrébb tele-
píti az útjába eső újszegedi 

Miért kell toronyház? Építészeti alapelv, hogy sík fekvésű város fon-
tos pontjait magas építményekkel jelölik meg. Ilyen a dóm és a Temes-
vári körúti 16 emeletes ház, még ha az utóbbi nem is szerencsés meg-
oldás - mondta a városi főépítész. így lett a dél-újszegedi terv mérv-
adó magassági plafonja a Bertalan hídnál álló bérház magassága. Csak-
hogy a Tisza Park telke sokkal mélyebben fekszik, ezért ott 64 méter a 
magassági korlátja a központi térre tervezett toronyháznak. A körút és 
a Tisza-töltés közé 4-5-6 emeletes épületeket enged építeni a terv, üz-
letekkel, irodákkal, szállodával, konferencia-központtal, szolgáltatókkal. 
A beépítési sűrűség így sem éri el a város körutak menti részeiét. Ha a 
közgyűlés ma rábólint, a terv május elején lesz jogerős. 

vasútállomást, és egy hidat 
húz át fölötte gyalogosoknak. 
Azért kell ezt most - 5-20 év-
vel a vasút és a híd építése 
előtt - megtenni, hogy arra a 
területre más ne épülhessen. 

A regionális állami főépí-
tész a Spar üzletet is tartalma-
zó kereskedelmi létesítmény 
korábbi szabályozási tervét át-
terveztette a beruházó bécsi 
tervezőirodájával; azt kérte, 
legyen vegyes használatú vá-
rosközponti rész is a dél-újsze-

gedi tervben. Az indok: Újsze-
gednek nincs városmagja, ami 
szervesen kötné Szeged cent-
rumához. Sz. Fehér Éva városi 
főépítész elmondta: a szakmai 
egyeztetéseken kiderült, vétek 
lenne kertvárosnak kiosztani 
ezt a legdrágább újszegedi in-
gatlant. A többkörös városi 
tervtanácsi és építészkamarai 
vitán állapították meg az új-
szegedi é s szegedi tömegará-
nyokat. Ezt tárgyalták végig az 
újszegedi b e r u h á z ó v a l is. 
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Modern tantermek 
A SZEGEDI TUDOMÁNYEGYE-
TEM NEVELÉSTUDOMÁNYI 
INTÉZETE ÉS OKTATÁSELMÉ-
LETI KUTATÓCSOPORTJA két, 
a kutatást és képzést segítő 
termet avatott fel tegnap a Böl-
csészettudományi Kar Petőfi 
Sándor sugárúti épületében. Az 
egyik helyiségben 20 nagytelje-
sítményű energiatakarékos szá-
mítógép, valamint projektor és 
interaktív tábla kapott helyet, a 
másikban kognitív laboratórium, 
mobil búton videokamera, plaz-
matelevízió biztosít ideális hely-
színt a tanárjelöltek felkészíté-
sére, munkájuk elemzésére. 

Geotermális 
tapasztalatcsere 
ÖNKORMÁNYZATI KAPACI-
TÁSÉPÍTÉSI PROGRAM nor-
vég tapasztalatok alapján 
2009-2010 címmel szervez-
nek geotermális tapasztalat-
cserét ma 10 órától az Arany-
szöm Rendezvényházban Mó-
rahalmon. A Települési Önkor-
mányzatok Országos Szövet-
ségének projektrendezvényén 
Veresegyház, Hajdúszoboszló 
és Cserkeszőlő képviselői is 
részt vesznek. 

Csanyteleki 
óvodafelújítás 
TÖBB MINT 122 MILLIÓ FO-
RINTBÓL újul meg a csanyte-
leki napközi otthonos óvoda az 
Új Magyarország Fejlesztési 
Terv Nemzeti Iskolafelújítási 
Programja révén. A beruházás 
célja az intézmény felújítása és 
bővítése a XXI. századi nevelés 
körülményeinek megteremtése 
mellett. Az épület akadálymen-
tes és energiatakarékos lesz -
107 gyermek tanul itt, közülük 
54 hátrányos helyzetű, 19 pe-
dig halmozottan hátrányos 
helyzetű, 19 sajátos nevelési 
igényű. A csanyteleki óvoda in-
tegrált nevelési módszert alkal-
maz, a pedagógusok elsajátí-
tották a kompetenciaalapú ok-
tatás módszerét, s számos fej-
lesztőeszközt beszereztek. 

Nem Rúzsa, 
hanem Zsombó 
FEBRUÁR 16-1, A VÁLASZTÁ-
SI VISSZAÉLÉSEKRŐL SZÓLÓ 
összeállításunkat illusztráló 
fotó alatti mondatban Rúzsát 
írtunk. A történet azonban 
zsombói. Az érintettektől és 
olvasóinktól elnézést kérünk. 

Romafesztiválon az EBH 
AZ EGYENLŐ BÁNÁSMÓD 
HATÓSÁG KÉPVISELŐJE IN-
GYENES ÜGYFÉLFOGADÁST 
TART ma 11 és 15 óra között a 
roma kulturális fesztiválon 
Szegeden,az IH Rendezvény-
központban, ahol diszkriminá-
ciós ügyekben várja a pana-
szosokat és nyújt a rászoru-
lóknak jogi segítséget. 

Medvék a Regiórában 
AZ M1-EN MA 13.30-KOR is-
mét jelentkezik a Magyar Tele-
vízió Szegedi Stúdiójának regio-
nális műsora, a Regióra. A ma-
gazin tartalmából: Tudják-e, mi 
az: sűrű, sötét, rejtekadó? Meg-
tudják, ha nézik a műsort, mert 
a tévések mindenkit bevisznek 
az erdőbe. A bakancsosokat a 
Retyezátba, az erdőkerülőket a 
bükkösbe, a macikat pedig a 
málnásba. Az emberek alapo-
san átalakították a tájat. Ma 
már úgy kell vigyázni az erdők-
re, mint a legdrágább kincsünk-
re. Mitől medve egy medve? 
Ennek jártak utána a műsor ké-
szítői a legközelebbi medvele-
lőhelyen, a Szegedi Vadaspark-
ban. Szerkesztő: Kocsor Erika. 

FÉLTI A FAKAT A SZEKKUTASI LELKESZ 

Brutális irtás vagy 
tereprendezés 
Brutális módon irtják a fákat 
Székkutason - ezzel kereste 
meg lapunkat Tóth Imre lel-
kész. Varga Sándor polgármes-
ter szerint csak tereprendezés-
ről van szó. 

SZEKKUTAS 
TÖRÖK ANITA 

Megdöbbentő fairtási akció-
n a k t a r t j a Tóth Imre r e f o r m á -
tus lelkész azt, ami Székkuta-
son folyik. 

- Egy-két hete kezdődött. A 
polgármester balesetveszéllyel 
és tereprendezéssel indokolta 
a fák kivágását, de nemcsak a 
beteg növények sorsát pecsé-
telik meg, az egészségesekét 
is. 60-70 éves platánok, japán 
akácok, fiatal hársak is áldoza-
tul estek - mesélte felháboro-
dottan. Fotókat is készített a 
kivágott fákról. Szerinte ezek 
bizonyítják: a növényeknek 
semmi bajuk nem volt. 

- Értelmes ember élő fa ki-
vágására nem ad utasítást. 
Csak falurendezésről volt szó 
- folytatta Tóth Imre - , a há-
zakra, emberekre veszélyt je-
lentő növények rendbetételé-
ről. A képviselők erre bólintot-
tak rá, meg arra, kikérik egy 
erdőmérnök véleményét. Jár-
t a m Varga Sándor po lgá rmes -
ternél, kérdőre vontam a fair-

tás miatt. Azt mondta: szak-
ember jelölte ki az érintett fá-
kat. Nem tudom elhinni, hogy 
egészséges növények kivágá-
sába is beleegyezett - magya-
rázta Tóth Imre. - A Murgács 
Kálmán, a Dózsa György és a 
Béke utcán csonkítottak és 
vágtak ki fákat - 2 nap alatt 
10-et biztosan kivettek - tette 
hozzá a lelkész, aki szerint fel-
becsülhetetlen kárt okoztak. 

Az Erkel Ferenc utca fáira is 
sor került, ottjártunkkor szem-
lézték a növényeket - a polgár-
mester is jelen volt. Minden 
egyes fát külön-külön megnéz-
tek, majd kettőt kivágtak. 

- Csak a szakember által 
kijelölt, balesetveszélyes vagy 
elkorhadt növényeket vesszük 
ki. Brutális fairtásról nincs 
szó - hangsúlyozta Varga. -
Tavaly szeptemberben a nagy 
viharban több épületre is fa 
dőlt. Csak a szerencsén múlt, 
hogy nem lakóházakra. Hiába 
látszik kívülről egy fa egészsé-
gesnek, ha belülről korhadt -
sorolta a polgármester. 

A munka egy fillérjébe sem 
kerül a falunak. Cserébe a vál-
lalkozó elviheti az ágakat, a na-
gyobb darabokat pedig szét-
osztják a rászorulók között. A 
polgármester hozzátette: a te-
reprendezés részeként 200 akác 
csemetét is ültetnek a faluban. 

Körzetmódosítás 
HÓDMEZŐVÁSÁRHELY. A tegnapi 
rendkívüli közgyűlésen a vá-
sárhelyi képviselők döntöttek a 
Hódmezővásárhely-Mártély-
Székkutas Ivóvízminőség-javí-
tó Önkormányzati Társulás 
megalakításáról. Erre azért volt 
szükség, mert csak ilyen szer-
vezetek pályázhatnak az ivó-
vízminőség-javító beruházá-
sokra, fejlesztésekre. A telepü-
léseken ez összesen mintegy 
1,5 milliárd forint értékű beru-
házást jelent, Vásárhely terüle-
tén 1 milliárd 260 milliós fej-

lesztés valósulhat meg, amely-
hez várhatóan 75 millió forin-
tos önrészt kell biztosítani. 

Az oktatási kérdésekkel 
kapcsolatos közmeghallga-
tást március 3-án, délután 4 
órakor tartják. Ennek kap-
csán a beiratkozási körzetek 
módosításáról is határoztak: 
a Brunszvik Teréz Óvodának 
csökkentették, a Hermann 
Alice, az Exner Leó Óvodának 
és a Varga Tamás Általános 
Iskolának növelték a beirat-
kozási körzetét. 

Pénzre várnak 
a makói hagymások 
A makói hagymatermesztők at-
tól tartanak, hiába kapott uniós 
eredetvédelmet a hagymájuk, 
idén még nem, csak a későbbi-
ekben kaphatnak támogatást 
terményeik marketingjéhez. 

MAKÓ 
SZABÓ IMRE 

Egyelőre csak elvben jelent a 
makói hagyma számára piaci 
előnyt, hogy az Unió eredetvé-
delemben részesítette - marke-
tingjére még nem lehet forráso-
kat szerezni. Mint megírtuk, az 
eredetvédelmet tavaly ősszel 
kapta meg, ami a gyakorlatban 
azt jelenti, hogy ilyen névvel, 
védjeggyel az európai piacon 
már csak a Makón és szűk von-
záskörzetében, megfelelő tech-
nológiával termesztett vörös-
hagyma forgalmazható - és ezt 
szúrópróbaszerűen ellenőrzik 
is. Az Európa nyugati felén már 
jól ismert, minőséget és hagyo-
mányos értéket garantáló emb-
léma komoly piaci értéket je-
lent, Magyarországról mind-
össze további 3 termék viselhe-

ti: a szegedi és a budapesti téli-
szalámi, valamint a hajdúsági 
torma. 

Az igazi előrelépést azon-
ban nem önmagában a védjegy 
jelentené, hanem ha mellé, 
ahogyan ígérték, uniós támo-
gatást is lehetne kapni. A 
Hagyma Terméktanács tavaly 
ősszel azt tervezte, a telet ki-
használják arra, hogy a gazdá-
kat felkészítsék az új lehetőség-
re, egyúttal összefogásukat is 
ösztönözzék. Erre - mint Gaz-
dag Jánostól, a t e r m é k t a n á c s 
elnökétől most megtudtuk -
azért nem került sor, mert még 
tart az az egyeztetés a szaktár-
ca és a Zöldség Terméktanács 
között, amelynek végén meg-
nyílhatnak az ígért források. 

A lapunk által megkérde-
zett hagymatermesztők attól 
tartanak, mivel a vöröshagy-
ma exportszezonja nagyjából 
májustól augusztusig tart, az 
idei termést illetően már nem 
fogják tudni kihasználni a le-
hetőséget - csak abban re-
ménykedhetnek, hogy hosszú 
távon lesz hasznukra. 

Buzánszky Jenő is megnézi a szegedi Aranycsapatot 

A Szegedi Nemzeti Színházban Tasnádi Csaba rendezésében, Ádám Tamás, Székhelyi József, Rácz Tibor 
és Barnák László főszereplésével ma 19 órakor kezdődik Fenyő Miklós és Tasnádi István Aranycsapat 
című musicaljének premierje. Az olimpiai bajnok gárda története, a foci és a szerelem kapcsolódik össze a 
nosztalgikus hangulatú zenés játékban, amelyben számos népszerű rock and roll sláger is felcsendül. A szín-
ház a bemutatóra meghívta az Aranycsapat egyetlen vidéki tagját, a sziklaszilárd hátvédet, Buzánszky Jenőt, 
aki a díszpáholyból nézi meg a produkciót. Ma délben a színház művészei koszorúzással tisztelégnek az 50-es 
évek legendás magyar focistái előtt a Korányi fasoron található Aranycsapat-emlékműnél. FOTÓ: VERÉB SIMON 
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